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P R O T O K Ó Ł  Nr XI/11 

 

 

z obrad jedenastej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która odbyła się w dniu 30 

sierpnia 2011 r. w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Bolesław Zemła. Sesja rozpoczęła się o godz.15
00

,  a 

zakończyła o godz. 19
10

. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Sprawozdanie Zarządu Fundacji Rozwoju Przedsiębiorczości Społecznej „Być Razem” w 

Cieszynie z działalności w 2010 roku. 

6. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwoju Miasta Cieszyna za 2010 rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Cieszyna. 

8. Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2011/2012, w tym zabezpieczenia miejsc przedszkolnych. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1. zmiany uchwały nr VIII/85/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie ustalenia planu 

sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic ich obwodów, 

9.2. zmiany uchwały nr VIII/86/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 1 w Cieszynie, ul. Michejdy 1”, 

9.3. zmiany uchwały nr VIII/87/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 2 w Cieszynie, ul. Chopina 8”, 

9.4. zmiany uchwały nr VIII/88/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 3 w Cieszynie, ul. Wojska Polskiego 1”, 

9.5. przystąpienia do realizacji projektu „Moja szkoła” w latach 2011 – 2013, 

9.6. określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi  oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat i trybu ich pobierania, 

9.7. zmiany uchwały nr VI/47/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 10 marca 2011 roku w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu na zakup nowego 

średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej Policji w 

Cieszynie, 

9.8. przekazania środków finansowych na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie, 

9.9. zmiany budżetu Miasta na 2011 rok, 

9.10. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2011 – 2025, 

9.11. utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczpospolitej 

Polskiej i do Senatu Rzeczpospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 9 października 2011 

roku, 
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9.12. zmiany uchwały Nr V/36/11 z dnia 27 stycznia 2011 roku w sprawie określenia 

wysokości i zasad wypłacania diet radnych, 

9.13. zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników, 

9.14. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.15. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.16. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.17. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.18. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.19. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.20. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.21. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.22. zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu, 

9.23. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy części działki 17/12 obr.31, 

9.24. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy części działki 116 i 61/109 obr.66, 

9.25. określenia zasad wnoszenia , cofania i zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza 

Miasta Cieszyna. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał Rady Miejskiej za I półrocze 2011 

roku. 

11. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami Rady. 

12. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski   i zapytania 

radnych. 

13. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

14. Oświadczenia i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

x x x 

 

 

Przebieg obrad 

 

 

Ad 1. 

 

Jedenastą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Pan 

Bolesław Zemła. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 19 

radnych. 

Przewodniczący przywitał  Pana Adama Fabię asystenta Posłanki na Sejm RP Mirosławy 

Nykiel, Burmistrza Miasta Cieszyna Mieczysława Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Jana 

Matuszka, Skarbnik Miasta Alicję Dąbrowską, Sekretarza Miasta Ryszard Mazura, 

dyrektorów jednostek organizacyjnych, naczelników wydziałów Urzędu Miejskiego, 

przedstawicieli prasy lokalnej oraz publiczność. 
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Ad 2. 

 

Bolesław Zemła – poinformował, że Komisja Zdrowia, do której skierował skargę na 

Komendanta Straży Miejskiej, nie rozpoznawała skargi z powodu (pomimo zawiadomienia) 

nieobecności skarżącej oraz nieobecności Komendanta SM, który przebywał na urlopie. W 

związku z tym wycofuje z porządku obrad projekt uchwały w sprawie skargi Pani Anny 

Sztefka. 

Następnie zapytał o ewentualne uwagi, czy wnioski do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – wycofał z porządku obrad projekt uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Karpackiemu Oddziałowi Straży Granicznej w 

Nowym Sączu, a następnie  wniósł o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w 

sprawie:  

1. zmiany uchwały nr VI/47/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 10 marca 2011 roku 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu na zakup 

nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej 

Policji w Cieszynie, jako pkt 9.7. w porządku obrad, 

2. przekazania środków finansowych na rzecz Komendy Powiatowej Policji w 

Cieszynie, jako pkt 9.8. w porządku obrad, 

3. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy części działki 17/12 obr.31,  jako pkt 9.23 porządku obrad, 

4. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy części działki 116 i 61/109 obr.66,  jako pkt 9.25 porządku 

obrad, 

5. określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza 

Miasta Cieszyna,  jako pkt 9.25 porządku obrad. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o uzupełnienie porządku 

obrad. 

 

Rada 17 głosami za, wprowadziła do porządku obrad w/w projekty uchwał. 

 

Bolesław Zemła –  zapoznał Radę z treścią pisma Burmistrza Miasta z dnia 8 lipca 2011 r. w 

sprawie przeniesienia z sesji sierpniowej na sesję listopadową uchwały w sprawie ustalenia 

zasad i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych zawodników cieszyńskich 

klubów sportowych. 

 

Czesław Banot – wyraził ubolewanie z tego tytułu argumentując, że stypendia sportowe są 

potrzebne jak najszybciej dla sportowców, którzy  przygotowują się do igrzysk olimpijskich 

w 2012 roku w Londynie.  

 

Eugeniusz Raabe – dodał, że Rada Sportu jest tylko wieloosobowym ciałem doradczym i 

nieobecność jednego członka Rady nie powinna mieć wpływu na wydanie opinii przez 

Burmistrza Miasta. 

 

Burmistrz Miasta – odnosząc się do w/w wypowiedzi stwierdził, iż zrobi wszystko, aby 

przyspieszyć decyzje w sprawie stypendiów sportowych. 
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Ad 3. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o  uwagi do protokołu z  sesji Rady, które odbyły się w dniu 30 

czerwca i 4 sierpnia br. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż tym samym  protokoły zostały przyjęte. 

 

Ad 4. 

 

Bolesław Zemła – poinformował, że żaden z zaproszonych gości nie zgłosił chęci zabrania 

głosu. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – zapytał Burmistrza Miasta, czy chciałby rozszerzyć sprawozdanie Zarządu 

Fundacji Rozwoju Przedsiębiorczości Społecznej „Być Razem” w Cieszynie z działalności w 

2010 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że nie, a zgłaszane przez radnych wątpliwości 

zostały wyjaśnione na spotkaniu w siedzibie Stowarzyszenia „Być razem” w dniu 29 sierpnia 

br. Dodał, że podczas tego spotkania postanowiono zorganizować jego drugą część, 

objazdową i o jej terminie radni zostaną poinformowani. 

 

Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – zapytał Burmistrza Miasta, czy chciałby rozszerzyć sprawozdanie z 

realizacji Strategii Rozwoju Miasta Cieszyna za 2010 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – podziękował. 

 

Alicja Wlach – poinformowała, że do sprawozdania z realizacji Strategii Rozwoju Miasta 

Cieszyna za 2010 rok przygotowała na piśmie swoje uwagi i wnioski, które przekaże do 

protokołu. 

 

Ad 7. 

 

Bolesław Zemła – otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami Miasta Cieszyna. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

Adam Wójtowicz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Urbanistyki, Architektury i 

Ochrony Zabytków do przedłożonego sprawozdania. 
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Alicja Wlach – zauważyła, że w pkt 7 sprawozdania brakuje informacji. Budynek przy ul. 

Górnej 18 nie został opisany jako zadanie już wykonane lub jeszcze do wykonania. 

 

Arkadiusz Skowroński Naczelnik Wydz. SRM – odpowiedział, iż rzeczywiście taka sytuacja 

ma miejsce i zostanie ona wyjaśniona. 

 

Halina Bocheńska – zauważyła, że od 2007 roku wciąż obowiązuje kwota 50 tys. zł na 

udzielanie z budżetu Miasta nieoprocentowanych pożyczek na remonty obiektów 

zabytkowych.  W tym czasie na pewno wielokrotnie zmieniały się choćby ceny materiałów 

budowlanych i dlatego jej zdaniem należałoby tę kwotę zwiększyć.  

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że przedstawione przez radnych uwagi rozważy na etapie 

konstrukcji budżetu Miasta na 2012 rok. 

 

Ad 8. 

 

Bolesław Zemła – otworzył dyskusję nad informacją na temat przygotowania placówek 

oświatowych do nowego roku szkolnego 2011/2012, w tym zabezpieczenia miejsc 

przedszkolnych.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – poinformował, że na pytania radnych odpowiedzi będzie 

udzielać Dyrektor ZOJO p. Bogdan Ficek. 

 

Eugeniusz Raabe – zabierając głos w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, 

że przedstawioną informację Komisja przyjęła bez uwag. Niepokój Komisji budzi  nie 

zabezpieczenie miejsc przedszkolnych dla wszystkich chętnych, a utworzenie dodatkowego 

oddziału przedszkolnego w SP6  nie rozwiązuje tego problemu. Komisja chciałaby wiedzieć 

jak ta sytuacja wygląda na dzień dzisiejszy. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – odpowiedział, że kwestia miejsc w przedszkolach to 

sytuacja dynamiczna, która stale się zmienia. Ostateczne dane będą wiadome dopiero na 

początku września ponieważ wtedy okaże się ilu rodziców podpisze ostatecznie umowy. 

Podkreślił, iż jest przekonany, że Miasto jest w stanie, tak jak w latach ubiegłych, uporać się z 

tym problemem.  

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż przyjęte przez Miasto założenia co do wielkości grup 

przedszkolnych są niezgodne z ustawą o systemie oświaty. Grupa przedszkolna powinna 

liczyć od 3 do 25 dzieci, a w Cieszynie te założenia są przekroczone. Ponadto 84 dzieci nie 

zakwalifikowano do przedszkoli. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – odpowiedział, że faktycznie max liczba dzieci w 

grupie to 25. W Cieszynie liczba ta jest powiększona na etapie zapisywania, bo z 

doświadczenia wiadomo, iż część rodziców z różnych powodów zrezygnuje z przedszkola. 

Podane dane w materiale dla radnych są danymi rzeczywistymi, a o stanie faktycznym będzie 

można mówić dopiero we wrześniu. Trzeba wiedzieć, że dzieci do przedszkola są zapisywane 

nawet na 3 lata do przodu. Jest też tak, że w czasie rekrutacji dzieci zameldowanych w 

Cieszynie statystycznie przybywa. 

Na sesji wrześniowej zostanie radnym przedłożone sprawozdanie w tej kwestii. 
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Adam Wójtowicz – zwrócił uwagę, że w przedstawionej informacji niezgodne są dane 

statystyczne. Informacja mówi, że do dyspozycji rodziców było 850 miejsc, a przyjętych 

zostanie 854 dzieci. 

 

Czesław Banot – zwrócił uwagę, że z informacji wynika, iż kolejne placówki otrzymują status 

placówki integracyjnej, a w ślad za tym nie idzie udostępnienie przestrzeni publicznej dla 

osób niepełnosprawnych. Wokół placówek oświatowych brakuje np. parkingów lub są 

zainstalowane rampy wjazdowe, których osoba niepełnosprawna nie może samodzielnie 

otworzyć. 

 

Alicja Wlach – poinformowała, że mieszkańcy osiedla Liburnia zwrócili uwagę na fakt, iż na 

terenie miejskim prowadzącym do SP2, która jest szkołą integracyjną są schody, a brakuje 

podjazdu dla wózków. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – odnoszą się do poruszanych kwestii poinformował, że 

debarieryzacja została wpisana do strategii rozwoju Miasta i Miasto będzie się nad 

przedstawionymi przez radnych problemami pochylało. 

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, iż Komisja Oświaty na następnej sesji będzie oczekiwać od 

Burmistrza Miasta informacji o przyjęciu dzieci do przedszkoli. 

 

Halina Bocheńska – zapytała na ile udało się przygotować realizację zadania z zakresu 

pomocy psychologicznej, o którym mowa w rozporządzeniu Ministra Edukacji w sprawie 

zasad udzielania i organizacji pomocy psychologicznej w publicznych przedszkolach, 

szkołach i placówkach. 

 

Bogdan Ficek Dyrektor ZOJO – odpowiedział, że placówki oświatowe są przygotowane do 

udzielania pomocy psychologicznej. Do dyspozycji dyrektorów szkół są 3 możliwości. 

Pierwsza poprzez realizację programu „Moja Szkoła”, druga to godziny do dyspozycji 

dyrektora i z tych godzin te zajęcia będą realizowane. Trzecią możliwość daje art. 42 ust. 2 

Karty Nauczyciela, gdzie nauczyciel ma obowiązek odpracować w ciągu tygodnia 2 godziny i 

z tych godzin również będzie realizowana pomoc psychologiczno-pedagogiczna. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy była prowadzona analiza dot. zapotrzebowania na miejsca w 

przedszkolach integracyjnych. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – odpowiedział, że w mieście nie ma problemów z 

miejscami w przedszkolach integracyjnych. W Przedszkolu Nr 2 są 4 oddziały integracyjne, 

w oddziale integracyjnym może być od 3 do 5 dzieci niepełnosprawnych. Zdarza się, że za 

zgodą dyrektora przedszkola dziecko niepełnosprawne trafia do normalnej placówki. 

Dyrektor wyraża na to zgodę jeżeli uzna że ma kadrę, która może sprawować stosowną 

opiekę. 

 

Ad 9.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/85/99 z 

dnia 11 marca 1999 roku w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

oraz granic ich obwodów. 



7 

 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – dodał, że zmiana uchwały wiąże się tylko z wykreśleniem 

niektórych ulic ze spisu ulic w mieście. 

 

Eugeniusz Raabe – w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił pozytywną 

opinię do projektów uchwał 9.1, 9.2, 9.3 i 94. 

 

Bolesław Zemła – w związku z barkiem innych głosów poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr VIII/85/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic ich obwodów Rada podjęła 

jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/86/99 z 

dnia 11 marca 1999 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 1 w 

Cieszynie, ul. Michejdy 1”. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr VIII/86/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 1 w Cieszynie, ul. Michejdy 1” Rada 

podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/87/99 z 

dnia 11 marca 1999 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 2 w 

Cieszynie, ul. Chopina 8”. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr VIII/87/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 2 w Cieszynie, ul. Chopina 8” Rada podjęła 

jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/88/99 z 

dnia 11 marca 1999 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 3 w 

Cieszynie, ul. Wojska Polskiego 1”. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 
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Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr VIII/88/99 z dnia 11 marca 1999 roku w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej „Gimnazjum nr 3 w Cieszynie, ul. Wojska Polskiego 1” 

Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 

„Moja szkoła” w latach 2011 – 2013. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił pozytywna opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu do 

projektu uchwały. 

 

Halina Bocheńska – podziękowała za merytoryczną, szczegółową odpowiedź na zapytanie, 

które złożyła do projektu uchwały na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „Moja szkoła” w latach 2011 – 2013 

Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi  oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

opłat i trybu ich pobierania. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – zgłosił do projektu uchwały autopoprawkę polegającą na 

nadaniu właściwej kolejności ustępów w § 5. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i 

Patologii Społecznej do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i trybu ich pobierania Rada podjęła 

jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/47/11 Rady 

Miejskiej Cieszyna z dnia 10 marca 2011 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
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Powiatowi Cieszyńskiemu na zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 

Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek –  wyjaśnił, że w związku z nowelizacją ustawy o Państwowej 

Straży Pożarnej zachodzi konieczność zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna, w której 

należy określić jako bezpośredniego beneficjenta dotacji Komendę Powiatową Państwowej 

Straży Pożarnej w Cieszynie, a nie Starostwo Powiatowe w Cieszynie.  

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr VI/47/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 10 marca 

2011 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu na zakup 

nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej Policji w 

Cieszynie Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 

na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek –  dodał, że niezbędne jest przekazanie środków finansowych 

na rzecz  Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie w celu rekompensaty pieniężnej za czas 

służby przekraczającej ustawową normę policjantów z w/w jednostki. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przekazania środków finansowych na rzecz Komendy Powiatowej Policji 

w Cieszynie Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2011 

rok.  

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek –  oddał głos Skarbnik Miasta p. Alicji Dąbrowskiej dla  

omówienia projektu II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta. 

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska – poinformowała, że z inicjatywy Rady Europy i Unii 

Europejskiej we wrześniu br. odbędą się obchody XIX Europejskich Dni Dziedzictwa pod 

hasłem „Kamienie milowe”. W dniu 10 września zorganizowany zostanie uroczysty koncert 

w Teatrze im. A. Mickiewicza w Cieszynie, do wykonania którego zaproszono Orkiestrę 

Reprezentacyjną Straży Granicznej z Nowego Sącza. Udział zespołu może zostać 

sfinansowany przez  instytucję kultury, więc COK Dom Narodowy podjął się roli 

współorganizatora koncertu. W związku z tym proponuje się przekazanie z budżetu Miasta  
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kwoty 8.500 zł zarezerwowanej w dziale 750, rozdz. 75075,  jako  dotacji dla COK Dom 

Narodowy na realizację tego zadania.  

W związku ze zmianą uchwały Rady Miejskiej Cieszyna Nr VI/47/11 z dnia 14 marca 2011 

roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego, 

dotacja dla  Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie, jako 

bezpośredniego beneficjenta, zostanie przekazana na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 

Pożarnej. Skutkuje to zmianą załącznika zawierającego wykaz dotacji udzielanych z budżetu 

gminy. 

Zgodnie z ustawą o Policji, rada gminy może przekazać na Fundusz Wsparcia Policji  środki 

finansowe na warunkach określonych w porozumieniu, z przeznaczeniem m.in. na koszty 

funkcjonowania Policji. Mając na uwadze zapewnienie mieszkańcom bezpieczeństwa, 

proponuję przekazać na Fundusz Wsparcia Policji kwotę 13 500 zł z przeznaczeniem na 

podjęcie przez cieszyńską policję wzmożonych działań prewencyjnych. 

Proponuje się wnieść do Spółki z o.o. „Wodociągi Ziemi Cieszyńskiej” aport pieniężny w 

wysokości 1 mln zł z przeznaczeniem na objęcie 1000 nowych udziałów, co w znacznej 

mierze przyczyni się do zapewnienia jednoczesnej realizacji planowanych inwestycji 

kanalizacyjnych oraz wymiany wyeksploatowanych odcinków sieci wodociągowych na 

terenie miasta Cieszyna. Środki na powyższy cel przesunięte zostaną z zadania 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”, ponieważ przetarg na 

kolejny etap kanalizacji został rozstrzygnięty na kwotę niższą niż planowano. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – dodał, że wniesienie aportu pieniężnego do Spółki z o.o. 

„Wodociągi Ziemi Cieszyńskiej” w wysokości 1 mln zł to skutek uzgodnień z radnymi  

którzy wnioskowali, aby w czasie prac kanalizacyjnych równocześnie wymieniać sieć 

wodociągową, która jest w fatalnym stanie technicznym. 

 

Bolesław Zemła – udzielił głosu Panu Damianowi Podżorskiemu reprezentującemu Radę 

Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 4 w Cieszynie. 

 

Damian Podżorski – w imieniu Rady Rodziców SP 4 zwrócił się do Rady Miejskiej z prośbą 

o przeznaczenie z budżetu Miasta środków na sfinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Budowa ścieżki zdrowia przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Cieszynie” w kwocie 65.000 zł. 

Środki ten zostaną w całości przeznaczone na urządzenie placu zabaw dla najmłodszych 

dzieci. W kosztach tego zadania będzie także uczestniczyć Rada Rodziców. 

 

Czesław Banot – zapytał jakiego typu urządzenia znajdą się na placu zabaw. 

 

Damian Podżorski – odpowiedział, że wg wstępnego projektu będą to standardowe ale 

jednocześnie nowoczesne i bezpieczne urządzenia. Powstaną również elementy tzw. ścieżki 

zdrowia, podobne do tych montowanych przy Al. J. Łyska. 

 

Eugeniusz Raabe – zabierając głos w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

poinformował, że Komisja była na wizji w SP 4 gdzie nie jednogłośnie, ale poparła budowę 

placu zabaw we wskazanym miejscu. Ponadto Komisja stwierdziła pilną potrzebę remontu 

kuchni i stołówki w Szkole. 

 

Krzysztof Herok – zabierając głos w imieniu Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w wersji przedstawionej 

na posiedzeniu Komisji.  



11 

 

 

Alicja Wlach – poprosiła o szersze wyjaśnienie kwestii przeznaczenia 1 mln zł na sieć 

wodociągową. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – wyjaśnił, iż jest to kwestia objęcia przez Miasto nowych 

udziałów w Spółce za wniesiony wkład gotówkowy. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – dodał, że w tym wypadku nie ma się do czynienia z 

aportem rzeczowym, tylko objęciem udziałów za wkład gotówkowy. Spółka zostaje 

dokapitalizowana kwotą 1 mln zł za co Miasto obejmuje dodatkowe udziały. Wzrost wartości 

majątku Spółki będzie wynikał z tego, że nastąpi modernizacja sieci a wytworzony na skutek 

działalności inwestycyjnej majątek będzie zwiększał majątek trwały Spółki,  natomiast sama 

wartość Spółki rośnie w momencie wprowadzenia wpłaty gotówkowej i objęcia udziałów 

przez Miasto.   

 

Bolesław Zemła – po wyczerpaniu się dyskusji poddał projekt II uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2011 rok Rada podjęła 16 głosami za, przy 3 

głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 9.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2011 – 2025. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – wyjaśnił, że zmiana w/w uchwały jest skutkiem 

wprowadzonych przez Radę zmian w budżecie Miasta. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2011 

– 2025 Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 9.11. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów 

głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczpospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczpospolitej 

Polskiej zarządzonych na dzień 9 października 2011 roku. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – dla omówienia projektu uchwały oddał głos Sekretarzowi 

Miasta. 

 

Sekretarz Miasta Ryszard Mazur - w związku z zarządzonymi na dzień   9 października 2011 

roku wyborami     do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i  do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej,  

wnioskuje się o utworzenie w Cieszynie czterech odrębnych obwodów głosowania w 

Zakładzie Opiekuńczo – Leczniczym Sióstr Boromeuszek, w Szpitalu Śląskim, w Szpitalu 

Sióstr Elżbietanek oraz w Zakładzie Karnym.   
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Zgodnie z  przepisami Kodeksu wyborczego odrębne obwody głosowania tworzy się w 

szpitalach, zakładach pomocy społecznej oraz zakładach karnych, jeżeli w dniu wyborów 

będzie w nich przebywać co najmniej 15 wyborców. Nie utworzenie obwodu jest możliwe 

wyłącznie w uzasadnionych wypadkach, na wniosek kierownika tej jednostki.  

Uchwałę o utworzeniu dodatkowych obwodów głosowania należy podjąć  najpóźniej w 35 

dniu  przed dniem wyborów. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu 

Rzeczpospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczpospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 9 

października 2011 roku Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.12. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/36/11 z dnia 

27 stycznia 2011 roku w sprawie określenia wysokości i zasad wypłacania diet radnych 

wyjaśniając, że projekt uchwały jest skutkiem podjęcia przez Radę Miejską na sesji w dniu 4 

sierpnia br. stanowiska, w którym skargę Wojewody Śląskiego na uchwałę Rady uznała za 

zasadną, w kwestii wynagrodzeń dla Wiceprzewodniczących Rady. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr V/36/11 z dnia 27 stycznia 2011 roku w sprawie 

określenia wysokości i zasad wypłacania diet radnych Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 

głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 9.13. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

 

Janina Cichomska – zabierając głos w imieniu Zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników do Sądu Rejonowego w Cieszynie i Sądu Okręgowego w Bielsku-Białej omówiła 

przekazane wszystkim radnym  stanowisko Zespołu z dnia 16.08.2011 r. w sprawie 

zgłoszenia kandydatów na ławników. 

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, jako członek Zespołu, iż jest bardzo zdziwiony tak fatalnym 

przygotowaniem zgłoszeń, a przecież wielu kandydatów to ławnicy od kilku kadencji. 

Podkreślił, że zgłoszenia na ławników do Sądu Okręgowego w Bielsku-Białej zostały 

przygotowane bardzo dobrze, a do Sądu Rejonowego w Cieszynie fatalnie.  

Członkowie Zespołu poświęcili wiele godzin pracy przy analizie zgłoszeń. 

 

Bolesław Zemła – wobec braku dalszych głosów w dyskusji poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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Uchwałę w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.14. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pani Radosławy Marii Baściuk. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

 

Ad 9.15. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pani Haliny Budzińskiej. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.16. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pani Joanny Barbary Buzek. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.17. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pana Zbigniewa Zygmunta Czapika. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.18. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pana Karola Andrzeja Gęsiora. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.19. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pana Grzegorza Mariana Makulec. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.20. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pani Haliny Stefanii Pierchały. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.21. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pana Sławomira Andrzeja Sablika. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 



15 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.22. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu, dla pani Jolanty Anny Wszołek. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.23. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części działki 17/12 obr.31. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek -  poinformował, że wnioskodawca zwrócił się  o zawarcie 

umowy dzierżawy  części działki  położonej przy ul. Liburnia w Cieszynie na czas określony 

10 lat. Dzierżawiony grunt Wnioskodawca chce przeznaczyć na urządzenie zjazdu  

zapewniającego dostęp do drogi publicznej dla planowanej przez niego inwestycji, tj. budowy 

bezdotykowej myjni samochodowej na działce wydzierżawionej Wnioskodawcy przez SM 

Liburnia, a przyległej do działki miejskiej. Zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami, 

do bezprzetargowego wydzierżawienia nieruchomości na czas określony powyżej 3 lat 

konieczne jest uzyskanie zgody Rady Miejskiej.   

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy części działki 17/12 obr.31 Rada podjęła jednogłośnie, 19 

głosami za. 

 

Ad 9.24. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części działki 116 i 61/109 

obr.66, 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek -  w tym przypadku wnioskodawcy zwrócili się o zawarcie 

umowy dzierżawy działki o powierzchni 155 m
2
  położonych w rejonie ul. Borsuczej, na czas 

nieokreślony z przeznaczeniem na cel rekreacyjny. Wnioskodawcy na dzierżawionym terenie 

chcą postawić nietrwale związaną z gruntem altanę-gołębnik.   

 

Rada nie podjęła dyskusji na projektem uchwały. 
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Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy części działki 116 i 61/109 obr.66 Rada podjęła jednogłośnie, 19 

głosami za. 

 

Ad 9.25 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, 

cofania i zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza Miasta Cieszyna. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek - Rada Miejska Cieszyna, jako organ stanowiący, może 

określić zasady wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji, rozumiane jako ogólne reguły 

dokonywania czynności gospodarowania mieniem. Natomiast  kompetencje do podejmowania 

wszelkiego rodzaju decyzji w zakresie gospodarowania mieniem gminnym należą, zgodnie z 

art. 30 ust. 2 pkt 3 ww. ustawy,  do organu wykonawczego gminy. 

Ten projekt uchwały to konsekwencja wczorajszej decyzji radnych o przyznaniu 

Wodociągom Ziemi Cieszyńskiej 1 mln zł. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – dodał, że w dniu wczorajszym przedstawiał radnym 

opinię na temat projektu uchwały, który był dopiero w jego wizji zarysowany i jeszcze przed 

opinią prawną radcy. Radca prawny uznał, iż należy wypełnić cały zapis ustawy o 

samorządzie gminnym który mówi o tym, że rada gminy ma kompetencje do tego, aby podjąć 

uchwałę o zasadach wnoszenia, cofania i zbywania udziałów  i akcji przez wójtów. Wczoraj 

przedstawiał informację dotyczącą tylko wnoszenia udziałów natomiast radca prawny uznał, 

że powinno się również określić zasady dotyczące cofania i zbywania udziałów.  Zasady 

zaproponowane w § 2 projektu uchwały w żadnym wypadku nie pozbawiają Rady 

kompetencji w zakresie podejmowania ostatecznych decyzji, o tym co zrobić z udziałami 

Miasta. 

 

Alicja Wlach – zapytała, czy ustawa określa maksymalną bądź minimalna kwotę udziałów. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – odpowiedział, że ma w tym zakresie uwarunkowań 

ustawowych. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – dodał, iż jego zdaniem nie powinno być ograniczenia do 

1 mln zł co zostało w projekcie uchwały zapisane. Była jednak sytuacja, w której Wojewoda 

zaskarżył wpisane ograniczenie, ale NSA zaskarżenie odrzucił i dlatego zaparafował ten 

projekt uchwały. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż rozumie, że Burmistrz Miasta będzie informował Radę o 

realizacji tej uchwały w sprawozdaniach z działalności Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez 

Burmistrza Miasta Cieszyna Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
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Ad 10. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o ewentualne pytania do sprawozdanie Burmistrza Miasta z 

realizacji uchwał Rady Miejskiej za I półrocze 2011 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji. 

 

Sekretarz Miasta Ryszard Mazur – udzielił odpowiedzi na pytanie radnej Haliny Bocheńskiej, 

które dotyczyło uchwały w trakcie realizacji  Nr VIII/78/11 z dnia 26 maja 2011 roku w 

sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/263/08 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 30 października 

2008 roku. Rzeczywiście nie podano w jakiej sprawie jest ta uchwała Jest to uchwała w 

sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieoznaczony, w tym zawierania kolejnych umów dzierżawy lub najmu po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat. Radna Halina Bocheńska pytała jeszcze w kwestii uchwały w 

sprawie określenia wysokości i zasad wypłacania diet radnych, ta kwestia została wyjaśniona 

radnej jeszcze przed sesją. 

 

Alicja Wlach –zapytała, co dalej w kwestii uchwały dot. ustalenia kierunków działania dla 

Burmistrza Miasta Cieszyna w sprawie podjęcia działań zmierzających do wydania 

warunków zabudowy na działkach 1 i 2/2 obręb 32 przy ul. Katowickiej w Cieszynie dla sieci 

Mc Donald's, w związku z unieważnieniem jej przez  Wojewodę Śląskiego. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że II Z-ca Burmistrza p. Adam Swakoń 

prowadzi rozmowy bezpośrednio z firmą Mc Donald’s. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż rozumie, że są prowadzone rozmowy z firmą Mc Donald’s 

ale jego pytanie brzmi dlaczego nie wydano warunków zabudowy w tamtym terenie, dla 

podmiotu gospodarczego, który wystąpił o nie wystąpił, a sąd administracyjny zaskarżył nie 

wydanie tych warunków zabudowy i odesłał sprawę do rozpatrzenia do I instancji. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma możliwości, aby 

powstała tam taka duża inwestycja jaką planował inwestor, który jednocześnie nie zgadzał się 

na jej zmniejszenie. 

 

Ad 11. 

 

Bolesław Zemła – zapytał Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić przedłożone Radzie 

sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami Rady. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że nie. 

 

Adam Wójtowicz – poprosił o szerszą informację dotyczącą pkt 1 i 6 w rozdziale IV – 

pozostałe sprawy. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że pkt 1 mówi o wydzierżawieniu dla Urzędu 

Miejskiego 11 kopiarek, co jest zdecydowanie korzystniejsze aniżeli kupno. W ramach 
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dzierżawy jest prowadzona pełna obsługa urządzeń.  

Co do pkt 6 to w drodze konkursu wybrano najkorzystniejszą ofertę dla wykonania 

multimedialnej prezentacji Cieszyna. 

 

Adam Wójtowicz – wyjaśnił, iż w pytaniu chodziło mu o to, czy takiej prezentacji nie mógłby 

wykonać Zamek Cieszyn. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że Zamek nie ma takich możliwości. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, czego dotyczy opracowanie ekofizjologiczne, o którym mowa 

w pkt 17 rozdz. IV. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – zwracając się do Radnej powiedział, że szczegółowej 

odpowiedzi udzieli w późniejszym terminie. 

 

Ad 12. 

 

Marta Kawulok – przejmując prowadzenie obrad w punkcie „Interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych” przedstawiła złożone w okresie między sesjami interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych A. Łukasiaka, B. Zemły, E. Raabe, J. Cichomskiej, H. Bocheński oraz A. 

Staniszewskiego. 

Następnie zapytała, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację, wniosek lub zapytanie. 

 

Krzysztof Kasztura – złożył wniosek o przeznaczenie w budżecie Miasta kwoty 5 tys. zł na 

wydanie książki pt. „Jeden z niewielu Paweł Niemiec – myśliwiec z Cieszyna”. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odnosząc się do wniosku radnego A. Staniszewskiego w 

sprawie przedstawienia informacji o sposobie zabezpieczenia mieszkańców Cieszyna w 

przypadku powstania niekorzystnych warunków atmosferycznych poprosił o możliwość 

udzielenia odpowiedzi po statutowym terminie. Zakres wniosku wykracza poza działalność 

Miasta i wymaga zasięgnięcia informacji od OSP i innych jednostek.  

Jeśliś chodzi o wniosek radnego K. Kasztury to poinformował, że zostanie on rozważony 

jednakże w tym roku konsekwentnie odmawiał wydawania środków z budżetu Miasta na 

finansowanie pozycji wydawniczych. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek dot. zmiany sposobu publikacji informacji w BIP 

MOPS-u Cieszyn, wniosek w sprawie zarezerwowania w budżecie roku 2012 środków na 

wydatki celowe związane z działalnością Młodzieżowej Rady Miejskiej oraz zapytanie 

dotyczące realizacji obowiązku oceny zasobów pomocy społecznej i zapytanie dlaczego 

wydano zgodę na zajęcie pasa drogowego w okresie działalności ogródków letnich. W jej 

ocenie zajęcie pasa drogowego w sezonie letni jest złą decyzją. 

 

Marta Kawulok – przechodząc do odpowiedzi na interpelacje kolejno zwracała się do radnych 

z pytaniem, czy otrzymane odpowiedzi są zadawalające i czy życzą sobie, aby je odczytać. 

 

Czesław Banot – odniósł się do odpowiedzi na wniosek w sprawie informacji o krytym 

basenie i promocji Miasta. Wątpliwość jego budzi umieszczenie na stronie  

www.sp4.cieszyn.pl, w zakładce „basen” informacji o możliwości korzystania z basenu. Z 

pewnością żaden z turystów odwiedzających Cieszyn nie szukałby basenu pod tym adresem. 

http://www.sp4.cieszyn.pl/
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Gdyby Informacja była właściwa  to w czasie tego lata frekwencja na basenie z pewnością 

byłaby inna. Wracając do odpowiedzi na wniosek w sprawie wykonania przyłącza instalacji 

solarnej do podgrzewania wody w basenie jego zdaniem Wydział Inwestycji ma bardzo małą 

wiedzę w zakresie zielonej energii, o czym świadczą informacje zawarte w treści odpowiedzi. 

Dalej, zwrócił się do Burmistrza Miasta z prośbą o spowodowanie działań mających na celu 

urządzenie dodatkowego parkingu dla klientów ZUS-u.  

Do pozostałych odpowiedzi nie wniósł uwag. 

 

Halina Bocheńska – podziękowała za odpowiedź na wniosek w sprawie konkursu 

wspomagającego gminy w budowaniu infrastruktury związanej z opieką nad dziećmi do lat 3. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż niezadawalająca jest informacja dot. wyjaśnienia 

nieprawidłowości z tytułu pozyskiwania opłat parkingowych przez MZD ponieważ w czasie 

wyjaśnień stwierdzono, że takie nieprawidłowości rzeczywiście mają miejsce. 

Do pozostałych odpowiedzi nie wniosła uwag. 

 

Andrzej Łukasiak – stwierdził, iż nie satysfakcjonuje go odpowiedź na wniosek w spr.  

organizacji masowych imprez biegowych, bo jeżeli takie miasto jak Cieszyn organizuje mniej 

imprez biegowych niż gmina Hażlach, czy Dębowiec to chyba tak nie powinno być. W 

Cieszynie praktycznie odbywa się tylko jedna impreza biegowa, której współorganizatorem 

jest MOSiR Cieszyn co jak na stolicę powiatu jest troszeczkę za mało. Dobrymi tradycjami 

cieszyły się biegi organizowane z okazji Święta Trzech Braci oraz bieg TKKF-u o paterę 

Śląskiego TKKF-u. 

Odpowiedź na zapytanie dot. terminu zakończenia budowy placu zabaw w Lasku Miejskim 

jest zadawalająca, ale chciałby żeby ta inwestycja została jak najszybciej zakończona. 

Chciałby też wiedzieć, czy Miasto będzie miało wymierne efekty z tytułu kar za 

niedotrzymanie umowy i niewywiązywanie się z terminu realizacji tego zadania.  W kwestii 

zwiększenia ilości godzin pozalekcyjnych na zajęcia sportowe w szkołach podstawowych 

złożył ponowne zapytanie ponieważ otrzyma odpowiedź nie jest satysfakcjonująca. Liczy na 

to, że systemowo zostanie rozwiązana kwestia nauki pływania w szkołach podstawowych, a 

żeby temu zadaniu sprostać należałoby się zastanowić nad budową jeszcze jednego basenu 

krytego w Cieszynie.  

 

Halina Bocheńska – odnosząc się do kwestii nauki pływania przypomniała, że ostatnia 

informacja, którą uzyskała w tej sprawie mówiła o tym, że program nauki pływania będzie 

kosztował Gminę rocznie 90 tys. zł. Jej zdaniem jest to tylko 90 tys. zł rocznie, a realizacja 

programu przez 3 lata będzie skutkować tym, że każdy rocznik opuszczający szkołę 

podstawową będzie posiadał umiejętność pływania, dlatego warto o to zabiegać. 

 

Janina Cichomska – dodała, że jeżeli nauczy się dzieci pływać to Miasto będzie miało 

mniejsze nakłady na likwidację wad postawy i gimnastykę korekcyjną. 

 

Andrzej Łukasiak – na zapytanie dot. utworzenia klas sportowych w szkołach podstawowych 

otrzymał odpowiedź, która nie do końca jest zadawalająca i ponownie wystąpił z zapytaniem. 

Do pozostałych odpowiedzi nie wniósł uwag. 

 

Eugeniusz Raabe – odnosząc się do odpowiedzi na wniosek dot. utrudnionego wsiadania do 

autobusów komunikacji miejskiej stwierdził, iż jest ona zadawalająca, ale niestety nie 

realizowana,  ponieważ kierowcy autobusów dalej nie obniżają podłogi autobusu, oceniając, 
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czy osoby na przystanku to inwalidzi, czy nie. Do odpowiedzi na wniosek dot. wydłużenia 

czasu pracy Cieszyńskiego Centrum Informacji odniesie się na następnej sesji. 

 

Alicja Wlach – złożyła uwagi do odpowiedzi na wniosek dot. celowości przystąpienia do 

licytacji budynku przy ul. Bielskiej. Jej zdaniem należało zastanowić się, czy budynek można 

np. przeznaczyć na  mieszkania socjalne, a jeżeli tak to następnie przeprowadzić zmianę w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, tak żeby zapis planu był zgodny z 

potrzebami Miasta. Ponieważ doszła do niej skarga młodych mieszkańców os. Liburnia, że od 

pewnego czasu muszą oni płacić na wstęp na boisko złożyła w tej sprawie interpelację. 

Otrzymała odpowiedź, która mówi że z „Orlików” korzysta się za darmo, bo tak przewidują 

warunki ich dofinansowywania, pozostałe boiska są odpłatne. W tej sprawie złoży jeszcze 

zapytanie dot. analizy przychodów. Boiska tętniły życiem kiedy były nieodpłatne i zdaje się, 

że było to korzystniejsze rozwiązanie ponieważ wszyscy ponosimy koszty dewastacji różnych 

obiektów przez  młodzież wracającą z barów i dyskotek. Grupa młodzieży z Cieszyna jeździ 

do Goleszowa gdzie można grać w piłkę za darmo. Krytycznie oceniła podejście do sposobu 

wykorzystywania powiększającej się bazy sportowej w Cieszynie.  

Wnioskowała o bieżące śledzenie prac nad „strategią dla rozwoju Polski południowej, 

obszaru województwa Śląskiego i Małopolskiego”, najbardziej interesuje ją sprawa 

komunikacji i tras klejowych. Chciałaby wiedzieć, jakie jest podejście Miasta do tej strategii i 

przeprowadzonej ankiety, ukazującej stan posiadanej infrastruktury drogowej i 

komunikacyjnej, z wynikami ankiety chciałaby się zapoznać. Otrzymała odpowiedź na 

interpelację dot. nieuporządkowanego stanu prawnego niektórych nieruchomości 

zarządzanych przez Gminę lub ZBM. Jest zadowolona, że toczą się właściwe procedury i są 

przygotowywane wnioski o przejęcie kolejnych nieruchomości przez Miasto. Podane stawki 

w odpowiedzi na wniosek w sprawie obniżenia stawek za zajęcie chodnika odstraszaj i  

prywatni właściciele kamienic nie decydują się na remont elewacji. W śródmieściu koszt 

zajęcia chodnika za cały okres wykonywania robót elewacyjnych sięga nawet kilka tysięcy 

złotych. Podkreśliła, że takie podejście do sprawy  nie podoba jej się. 

Do pozostałych odpowiedzi nie wniosła uwag. 

 

Adam Wójtowicz – odnosząc się do odpowiedzi na wniosek do budżetu Miasta na 2012 rok o 

zabezpieczenie środków na wykonania przyłącza instalacji solarnej do podgrzewania wody w 

basenie stwierdził, iż otrzymana odpowiedź go nie przekonuje.   

Zawracają się do Burmistrza Miasta zapytał, czy coś już wiadomo w kwestii rozmów między 

MOSiR-em a TV Sport w sprawie organizacji strefy kibica podczas Euro 2012 i otrzymał 

odpowiedź, że nie ma nowych informacji w tej sprawie. 

 

Ad 13. 

 

Kazimierz Kawulok – realizując pkt „Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych” 

przedstawił wnioski i zapytania Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, na które wpłynęły już 

odpowiedzi. Poprosił Przewodniczącego Komisji o odniesienie się do otrzymanych 

odpowiedzi. 

 

Eugeniusz Raabe – odnosząc się w imieniu Komisji do odpowiedzi stwierdził, iż odpowiedź 

na zapytanie jaka firma wynajmowała Miastu estradę na Święto Trzech Braci i jakie były 

koszt wynajmu jest zadawalająca. 
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Halina Bocheńska – odniosła się do odpowiedzi na wniosek Komisji w sprawie nauki 

pływania w szkołach stwierdzając, że wniosek ten został sformułowany na podstawie 

wniosków i interpelacji radnych i ma nadzieję, że zostanie on zrealizowany. 

 

Eugeniusz Raabe  – ponownie zabierając głos powiedział, iż już od dwóch lat zabiega o 

kupno estrady i zaangażował w to Komisję Oświaty. Wysoka Rada na sesji w czerwcu 

przegłosowała intencję zakupu zadaszenia estrady. Stwierdził, iż bardzo żałuje, że Burmistrz 

Miasta podpisał odpowiedź dla Komisji, bo znowu znajduje się w niej analiza kosztów 

zakupu estrady wraz z jej obsługą i konserwacją. W odpowiedzi podaje się, że koszty 

wynajmu estrady na 1 dzień wynoszą 6 tys. zł brutto, a przecież ustalone zostało żeby kupić 

tylko zadaszenie. Mówi się też, że Miasto w ciągu roku organizuje średnio 5 imprez, a on 

naliczył znacznie więcej imprez, które się odbywają na estradzie na Rynku. Odpowiedź mówi 

też o kosztach amortyzacji, które wydają się  oczywiste. Jego zdaniem celowo wyolbrzymia 

się wszystkie koszty, podane w odpowiedzi na wniosek Komisji. 

 

Adam Wójtowicz – przedstawił wniosek ze wspólnego posiedzenia Komisji Urbanistyki, 

Architektury i Ochrony Zabytków z Komisją Gospodarki Komunalnej i Komisją ds. Dróg 

Rady Powiatu Cieszyńskiego o zabezpieczenie w budżecie roku 2012 środków na remont 

ulicy Pikiety oraz likwidację przewężenia na ulicy Frysztackiej. 

 

Kazimierz Kawulok – przedstawił wnioski klubów radnych, pytając przewodniczących 

klubów, czy otrzymane odpowiedzi są zadawalające. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż odpowiedź na wniosek Klubu Platformy Obywatelskiej w 

sprawie udostępnienia sali sesyjnej nie jest zadawalająca, choć zrozumiała. Dodał, że 

spotkanie z Wicemarszałkiem Sejmu Stefanem Niesiołowskim odbędzie się w Domu 

Narodowym 6 września br. 

Do pozostałych odpowiedzi nie wniósł uwag. 

 

Burmistrz Miasta – zabierając głos wyjaśnił, że Pan Stefan Niesiołowski nie jest tylko 

Wicemarszałkiem Sejmu, ponieważ obecnie jest też kandydatem w nadchodzących wyborach 

do Sejmu RP w związku z czym prośba Klubu o udostępnienie sali sesyjnej została 

rozpatrzona negatywnie.  

 

Halina Bocheńska –omówiła odpowiedź na zapytanie Klubu Radnych „Niezależni” w sprawie 

realizacji inwestycji „Park-Sportowy”. 

Odpowiedzi w opinii Klubu nie są zadawalające z tego względu, że na pytanie kto 

bezpośrednio realizuje nadzór na tą inwestycja odpowiedź mówi, że Wydział Strategii i 

Rozwoju Miasta. Na pytanie jakie konsekwencje poniosą wykonawcy jest merytoryczna 

odpowiedź, ale na pytanie kto sprawuje nadzór inwestorski pada znowu odpowiedź, że 

Wydział Inwestycji Miejskich. Z tego co wie, to w takich sytuacjach odpowiedzialność jest 

jednoosobowa i takich właśnie informacji zabrakło.  

 

Andrzej Łukasiak – wrócił do kwestii ewentualnych kar, które poniosą inwestorzy za 

nieterminowe wykonanie tej inwestycji. Otrzymał odpowiedź zadawalającą która mówi, że 

jest możliwość wyegzekwowania  kar. Zapytał, czy  Rada mogłaby się dowiedzieć o jakich 

kwotach jest tutaj mowa, jeżeli chodzi o niedotrzymanie terminu realizacji tych inwestycji. 
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Burmistrz Miasta M. Szczurek – poprosił o pisemne doprecyzowanie, o które inwestycje 

chodzi. 

 

Andrzej Łukasiak – odpowiedział, że chodzi o ścieżki zdrowia, o ścieżki które są w 

rezerwacie, o most i o cały projekt SportParku. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – jeszcze raz poprosił o pisemne doprecyzowanie ponieważ 

jest to jeden duży projekt z różnymi elementami i etapami. Poprosił o podanie o jakie 

elementy i o jakie terminy chodzi.  

 

Eugeniusz Raabe – zauważył, że rzeczywiście jest to jeden duży projekt, ale terminy 

poszczególnych etapów były wyznaczone. Część terminów minęła w grudniu ubiegłego roku, 

część w czerwcu tego roku, więc chyba radnemu A. Łukasiakowi chodziło o te właśnie 

terminy. Zgodnie z terminem wykonywana jest tylko jedna składowa projektu. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że umowa nie jest spisywana na poszczególne 

elementy tylko na całość.  

 

Eugeniusz Raabe – dodał, że na tablicy informacyjnej zostały podane do publicznej 

wiadomości terminy poszczególnych składowych i każdemu przechodniowi rzuca się  w oczy 

to co jest już dawno po terminie. 

 

Halina Bocheńska – odniosła się do odpowiedzi na wniosek w sprawie odwołania i powołania 

nowych przedstawicieli Miasta w radach nadzorczych spółek komunalnych z udziałem 

Gminy. Stwierdziła, iż odpowiedź nie może być zadawalająca ponieważ Klub nie otrzymał 

konkretnej odpowiedzi na konkretne zadane pytanie. Jest informacja tylko taka, że ze 

względu na zmiany kadrowe na stanowiskach burmistrza miasta decyzja w sprawie zmiany 

przedstawicieli Gminy Cieszyn w radach nadzorczych zostanie podjęta w terminie 

późniejszym, z uwagi na zapowiadane zmiany przepisów prawnych w przedmiotowym 

zakresie. Klub chciałby się dowiedzieć kto zapowiada zmiany przepisów i gdzie to jest 

publikowane. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że polecił Burmistrzowi A., Swakoniowi 

odbycie kursu umożliwiającego mu zasiadanie w radach nadzorczych ponieważ chciałby, aby 

to właśnie on, resortowo nadzorował pewne instytucje. Najwcześniejszy termin jaki  

wyznaczyło ministerstwo to 7 grudnia br. i dopiero po tym terminie można będzie mówić o 

zmianach. 

 

Halina Bocheńska – następnie odniosła się do odpowiedzi na interpelację dotyczącą 

przygotowywania odrębnych projektów uchwał do proponowanych zmian w budżecie Miasta. 

Odpowiedź nie jest zadawalająca ponieważ proponowane przez Klub rozwiązanie jest 

możliwe, a z odpowiedzi wynika, że raczej nie jest możliwe. 

Odpowiedź na wniosek dot. zestawienia organizacji pożytku publicznego i pozostałych 

podmiotów, beneficjentów budżetu Miasta Cieszyna nie była dyskutowana na posiedzeniu 

Klubu w związku z czym odniesie się do niej na następnej sesji. 

Następnie odniosła się do odpowiedzi na interpelację dotycząca uwag do realizacji projektu 

„Park-Sportowy”. Zaprezentowała zdjęcia, które zostały wykonane podczas wizji lokalnej 

Klubu na terenie gdzie realizowany jest projekt. Interpelacja dotyczyła 3 konkretnych miejsc, 

czyli Lasku Miejskiego, Campingu „Olza” i obiektów sportowych „Pod Wałką”. W Lasku 
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Miejskim są ławki, ale nie ma dojścia do nich, na pewno przez dłuższy czas nie było tam 

robotników, roboty ziemne są rozgrzebane. Bardzo zachwaszczony jest teren ścieżki zdrowia, 

brakuje utwardzenia dojścia do tej ścieżki, brakuje oznakowania i zabezpieczenia terenu jako 

placu budowy. W odpowiedzi Klub otrzymał informację na temat terminów realizacji 

poszczególnych zadań.  

Jeśli chodzi o Camping „Olza” to tam były prowadzone roboty budowlane, ale mimo tego nie 

do końca przekonuje ich etap realizacji tego zadania, jeżeli chodzi o dotrzymanie terminu 

zakończenia.  

Obiekty sportowe „Pod Wałką” – na pewno zasługuje na uwagę duże zaangażowanie prac 

przy budowie parkingu i 3 nowych boisk sportowych. Jednak wydaje się, że konieczne jest 

wykonanie nowej nawierzchni na dojeździe do budynku zaplecza sportowego od bramy 

wjazdowej. Chodnik prowadzący do tego budynku jest w fatalnym stanie technicznym. 

Brakuje też podjazdu do budynku dla osób niepełnosprawnych. W odpowiedzi na interpelację 

jest informacja, że jest to przedmiotem zainteresowania władz Miasta. Natomiast jeśli chodzi 

o trawnik to póki co nie wyegzekwowano od inwestora elektrowni wodnej należytego 

przywrócenia do stanu pierwotnego terenu części boiska. Zdają sobie sprawę, że ten teren 

jeszcze będzie osiadał i mają nadzieję, że w efekcie trawnik będzie wyglądał jak przed 

inwestycją. 

Klub postulował ustawienie ławeczek dla pieszych na trakcie wzdłuż Al. J. Łyska i otrzymał 

odpowiedź, że ławeczki zostaną zamontowane.  

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – poinformował Radę, że po interwencji Burmistrza A. 

Swakonia, prace w Lasku Miejskim są prowadzone codziennie i regularnie przesuwają się do 

przodu. 

 

Ad 14. 

 

Bolesław Zemła – zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć oświadczenie. 

 

Oświadczeń nie złożono. 

 

Czesław Banot – zabierając głos zwrócił uwagę, że przy sklepie Lidla są niewłaściwie 

usytuowane miejsca parkingowe dla osób niepełnosprawnych, bo zbyt daleko od wejścia. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – odpowiedział, że w tej sprawie należy się zwrócić do 

Starostwa Powiatowego, które zatwierdzało projekt i odbierało inwestycję. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z prośbą do Burmistrza Miasta oraz radnych o rozważenie 

wprowadzenia elektronicznego obiegu dokumentów dot. interpelacji, wniosków i zapytań 

radnych. Dla usprawnienia obiegu dokumentów można w Biuletynie Informacji Publicznej 

zamieścić link pod którym radni mieliby możliwość zapoznawania się z treścią interpelacji, 

jak i odpowiedziami na nie. Nie trzeba byłoby wtedy odczytywać ich na sesji, co znacząco 

skróciłoby czas obrad Rady. Poprosił, aby do Biura Rady wpływały wszystkie odpowiedzi na 

interpelacje w formie elektronicznej, po żeby wszyscy radni mieli możliwość się z nimi 

zapoznać. Radni natomiast mogą składać interpelacje w wersji papierowej, które w Biurze 

Rady zostaną przetworzone do postaci elektronicznej i rozesłane. 

W tej sprawie Klub Radnych PO wystąpi z interpelacją. 
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Andrzej Łukasiak – odnosząc się do przedstawionej propozycji powiedział, że gdyby radny 

A. Wójtowicz znał odpowiedzi na interpelacje w sprawie przedszkoli, które on wcześniej 

składał, to nie byłoby powielania się. To samo dotyczy np. gimnastyki korekcyjnej i nauki 

pływania. 

Z drugiej strony jednak jeżeli w tej samej sprawie są zadane różne pytania, to analiza tematu 

jest pełniejsza. 

 

Eugeniusz Raabe – uważa on, że punkt „Interpelacje, wnioski i zapytania radnych” jest 

bardzo ważny i dobrze, że Rada dowiaduje się nie tylko o aktywności niektórych radnych, ale 

również o problemach które poruszają. Niektóre sprawy są spójne i to też stanowi jakiś sygnał 

dla Burmistrza Miasta.  

Zwracając się do obecnych powiedział, że chciałby zainteresować tematem opisanym w 

Dzienniku Zachodnim, w dodatku cieszyńskim, z dnia 19 sierpnia br. gdzie ukazał się artykuł 

o tym, że Czeski Cieszyn finansuje dzieciom kolonie nad Adriatykiem. Badając jak sprawa 

wygląda po polskiej stronie granicy dziennikarz uzyskał odpowiedź od Dyrektora ZOJO w 

Cieszynie, który stwierdził, że sprawa jest skomplikowana i dlatego o taką informację należy 

wystąpić z wnioskiem do Burmistrza Miasta. Jest to zgodne ze szkołą poprzednika, który w 

sytuacji kiedy przychodzili do niego petenci, a nie chciał lub nie mógł czegoś załatwić to 

mówił „ja bym bardzo chętnie, ale to ta Rada”. 

 

Kazimierz Kawulok – przedstawił krótką informację na temat pobytu we francuski mieście  

Cambre. Podkreśli, że podczas pobytu został bardzo życzliwie przyjęty. Cambre bardzo liczy 

na rozpoczęcie współpracy z Cieszynem i jego zdaniem należy tę kwestię przeanalizować. 

 

Bolesław Zemła – wracając do elektronicznego obiegu dokumentów stwierdził, iż jest on 

tradycjonalistą w związku z czym opowiada się za pozostawieniem obecnej formy składania i 

udzielania odpowiedzi na interpelacje radnych. 

Zwracając się do Burmistrza Miasta powiedział, że mieszkańcy Cieszyna są bardzo 

zadowoleni i dziękują Burmistrzowi Miasta za opublikowanie w „Wiadomościach 

Ratuszowych” wkładek z rozkładem jazdy autobusów komunikacji miejskiej. 

 

Czesław Banot – podziękował Burmistrzowi Miasta za uruchomienie bardzo dobrze 

funkcjonującego linka „noclegi” na stronie internetowej Miasta. 

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – zapoznała Radę z planem i programem pobytu Prezydenta 

RP w Cieszynie 1 września bieżącego roku. 

 

Bolesław Zemła -  przestawił korespondencję kierowaną do Rady Miejskiej; 

 

1. Wojewoda Śląski stwierdził nieważność uchwały Nr IX/93/11 Rady Miejskiej 

Cieszyna z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie ustalenia kierunków działania 

Burmistrza Miasta Cieszyna w sprawie podjęcia działań zmierzających do wydania 

warunków zabudowy na działkach  1 i 2/2 obręb 32 przy ul. Katowickiej w Cieszynie, 

dla sieci Mc Donald’s. W uzasadnieniu podaje m.in., że przyjmując uchwałę Rada 

wkroczyła w nienaruszalne, przyznane przez ustawę, uprawnienia Burmistrza Miasta. 

Wszyscy radni otrzymali kopię rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody oraz opinię 

prawną Kancelarii Radcy Prawnego Traktat, która mówi, iż nie ma podstaw do 

kwestionowania rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody.  
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2. Przewodniczący Rady Powiatu Cieszyńskiej przesłał informację o terminie XII sesji 

Rady, która odbędzie się w dniu 30 sierpnia br. Informacja została wywieszona na 

tablicy ogłoszeń przed Biurem Rady. 

3. Burmistrz Miasta odnosząc się do sprawy Pani Tatiany Giej, która wystąpiła do Rady 

Miejskiej o przyjęcie na teren Cieszyna, w ramach repatriacji  jej rodziny informuje, iż 

podjęcie ostatecznej decyzji musi być uzależnione od przeprowadzenia dokładnej 

analizy możliwości finansowych Gminy, w związku z czym proponuje udzielić Pani 

Giej negatywnej odpowiedzi. 

4. Burmistrz Miasta przesłał do wiadomości Rady Miejskiej pismo kierowane do 

Cieszyńskiego Ruchu Obywatelskiego dot. zdarzenia jakie miało miejsce w dniu 10 

maja 2011 r. podczas „Dnia Otwartego” – promującego cieszyńskie wydziały 

Uniwersytetu Śląskiego.  

5. Dyrektor Biblioteki Śląskiej w Katowicach przesłał do wiadomości Rady Miejskiej 

materiały statystyczne obejmujące wyniki i wskaźniki analityczne działalności 

bibliotek. Uzyskane wskaźniki po raz kolejny odzwierciedlają znakomite wyniki pracy 

Biblioteki Miejskiej w Cieszynie. 

6. Spółdzielnia Mieszkaniowa „Cieszynianka” wystąpiła z wnioskiem o podjęcie przez 

Radę Miejską Cieszyna, w ramach inicjatywy uchwałodawczej, uchwały w sprawie 

przyznania bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa wieczystego użytkowania w 

prawo własności działki przy ul. Moniuszki, zabudowanej garażami. W opinii 

Burmistrza Miasta przesłanej do Rady, wnioskowany przypadek nie stanowi sprawy 

szczególnej i indywidualnej, wobec której można by zastosować szczególne środki 

wynikające z ustawy o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości. 

7. Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pismem z dnia 22 lipca 

br. poinformował Radę Miejską, że Prezes Zarządu PFRON postanowił udzielić 

daleko idącej ulgi poprzez rozłożenie na 60 miesięcznych rat zaległości Zakładu 

Opiekuńczo – Leczniczego Sióstr Boromeuszek w Cieszynie. 

8. Dom Zakonny Zgromadzenia Sióstr Miłosierdzia św. Karola Boromeusza  zwrócił się 

do Rady Miejskiej z prośbą o udzielenie dotacji na remont elewacji budynku Domu 

Zakonnego. Pismo to zostało skierowane do Burmistrza Miasta oraz Komisji 

Rozwoju, Gospodarki i Finansów z prośbą o zajęcie stanowiska. 

9. Muzeum 4 Pułku Strzelców Podhalańskich wystąpiło z propozycją nadania drodze 

łączącej ulicę Frysztacka z ulicą Jabłonną imienia płk Gwido Langnera. Pismo to 

otrzymała Komisja Urbanistyki oraz wszyscy radni. 

10. Pan Mirosław Kożdoń przesłał do wiadomości Rady Miejskiej pismo kierowane do 

Komendy Powiatowej Policji, w którym wyraża swoje niezadowolenie z informacji o 

nie wykryciu sprawców wykroczenia – zniszczenie elewacji budynku. 

11. Pani Maria Fober pismem z dnia 16 sierpnia 2011 r. zwróciła się z prośbą o 

przyspieszenie przydziału mieszkania socjalnego. Pismo to zostało skierowane do 

Burmistrza Miasta. 

12. Pani Michalina Piotrowicz zwróciła  się do Rady Miejskiej z prośbą o przywrócenie 

przydziału mieszkania komunalnego przy ul. Moniuszki 7, w którym jest 

zameldowana od 35 lat. Pismo to zostało skierowane do Burmistrza Miasta. 

13. Mieszkańcy ulicy Nad Olzą wystąpili do Miejskiego Zarząd Dróg z prośbą o 

natychmiastowe udrożnienie kanału spustowego burzowego, niedrożny kanał stanowi 

zagrożenie powodziowe  dla 6 posesji. Informację w tej sprawie przekazali do 

wiadomości Rady Miejskiej. 
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Następnie przypomniał, że wnioski radnych i komisji do budżetu Miasta 2012 roku można 

składać do 15 września br. 

W związku z pojawienie się różnych głosów w kwestii rozpatrywania skarg przez komisje 

Rady Miejskiej zaproponował ustalenie trybu postępowania ze skargami. Dotychczas skargi 

rozpatrywały komisje branżowe Rady, obecnie pojawiają się propozycje, aby skargami 

zajmowała się tylko Komisja Rewizyjna. 

Poprosił o zabranie w tej sprawie głosu przez radcę prawnego. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – odpowiedział, że ustawodawca nie rozstrzyga kto ma 

rozpoznawać skargi. Mówi, że skargi rozpatruje rada. W praktyce rozpoznanie skargi 

wykonuje jedna z branżowych komisji rady, tak  najczęściej jest to praktykowane w 

samorządach. Komisja Rewizyjna ma inne, bardziej znaczące zadania, wynikające 

bezpośrednio z ustawy. W jego ocenie najbardziej sensowne będzie, jeśli skargi będą 

rozpoznawały komisje branżowe. 

 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż po tych wyjaśnieniach nie ma już wątpliwości i nie będzie 

się upierał przy tym, aby skargi rozpoznawała Komisja Rewizyjna.  

 

Janina Cichomska – przypomniała, że taki tryb rozpoznawania skarg obowiązywał w 

poprzedniej kadencji, gdzie np. Komisja Zdrowia zajmowała się trzema skargami. 

 

Alicja Wlach – zauważyła, iż Statut Miasta nie mówi które komisje mają rozpoznawać skargi. 

 

Janina Cichomska – ponownie zabierając głos zaproponowała, aby skargę Pani Anny Sztefka, 

zdjętą z porządku obrad, rozpatrzyła Komisja Rewizyjna ponieważ to na jej posiedzenie 

zostały zaproszone strony. 

 

Władysław Macura – zaproponował, aby decyzja w kwestii rozpatrywania skarg była w gestii 

Przewodniczącego Rady. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż pozostałe komisje Rady mogą zajmować skargami wg 

własnego uznania. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż z toku dyskusji wynika, że Przewodniczący Rady będzie 

kierował skargi do rozpoznania, do komisji branżowych. 

 

Halina Bocheńska – przytoczyła zapis § 44 Statutu Miasta ust.1 pkt 9, który mówi o 

kompetencjach Przewodniczącego Rady w kwestii skarg. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż  rzeczywiście tak mówi Statut i tym trybem skargi będą 

rozpoznawane. 

 

Na zakończenie sesji zaprosił wszystkich obecnych do udziału w obchodach 72 rocznicy 

wybuchu II Wojny Światowej. Uroczystości 1 września rozpoczną się o godz. 10.tej 

manifestacją na Palcu Poniatowskiego. Podczas manifestacji wystawiony zostanie sztandar 

Miasta.  Udział w uroczystościach weźmie Prezydent RP Bronisław Komorowski.  
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Ad 15. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady, Bolesław Zemła, zamknął obrady XI 

sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej

      

Monika Praski        Bolesław Zemła 


